



親愛的客戶：

暑假即將告一段落，我們非常激動能為您獻上秋拍季首場香港拍賣會！由於中國內地以及香港黃金周假期的關係，我們將為您獻上兩場晚間拍賣盛宴，分別於九月二十八號星期三，以及九月二十九號星期四與您見面，美國拍賣會剛剛拉下帷幕，我們也一同見證了葡萄酒市場依舊火爆，一千多個批號，總估價超過五千萬港幣的佳釀即將與您見面，此次九月香港拍賣會亮點眾多，其中包括珠寶大亨典藏系列，資深藏家的DRC以及Leroy珍藏，**頂級波爾多珍藏系列**，源源不斷的Bizot以及更多耀眼的DRC等等。

第一個特色窖藏，**批號447-561** 是珠寶大亨典藏系列，為我們帶來勃艮第頂級珍寶，包括**Rousseau, Vogue**，以及**Dujac**。這位珠寶大亨也是一位嚴苛的佳釀收藏家，我們也曾經有幸為您獻上過來自他的珍藏系列。他的勃艮第之旅開始於二十多年前，當時他在勃艮第師從於一位知名藏家，並在勃艮第訪問了各大頂級酒莊。這次有超過一百個批號的佳釀，絕大多數都是上市時便購入，並且存儲於香港或者英國的專業酒窖。19個批號的Armand **Rousseau**其中包括整箱的1999, 2009 以及2010 Chambertin (兩箱2010!!) 還有2009 以及 2010 Clos de Beze各十二支！**Comte de Vogue**有**21個批號的佳釀**，其中包括數箱2005 以及2010 Bonnes Mares，還有數箱2010 Musigny 標準裝以及1.5升裝!! **Dujac** 有22個批號，包括六支傳奇的1990 Bonnes Mares以及1999 Bonnes Mares, 15個批號的標準裝以及兩支2010 Clos de la Roche 還有整箱的1999, 2010 以及2012 Clos St. Denis!!! 勃艮第紅酒還有九個批號的 **Faiveley**，亮點包括超過兩箱的2010 Clos de Beze, 以及**DRC La Tache**，其中包括六支1990 以及十二支2010. 太棒了！勃艮第白酒則有**Coche-Dury** 以及**Ramonet**，還有曼妙的**Krug** 為您洗刷味蕾。平時都需要提前預約這位珠寶大亨，這次我們非常榮幸能為您帶來他的珍寶！

除此之外還有這位資深藏家為我們帶來的DRC典藏系列，**批號348-416**。這位藏家在發展餐飲業的時候發掘了自己對美食和美酒的熱忱，他從二十世紀九十年代開始收藏葡萄酒，並且嚴格儲存於溫控家庭酒窖。有七十多個批號，亮點包括**DRC、Leroy**，以及一些頂級波爾多珍釀，1990 **Cheval Blanc**，1989 **Le Pin**，1961 **Latour a Pomerol**，以及追溯至1989的**Petrus**，還有二十幾個批號的**Domaine de la Romanee Conti** 包括一箱1997 Assortment Case，六個年份的La Tache 追溯至1988，還有五個批號的Romanee Conti 其中包括宏偉的1978, 1990 以及1999 年，還有2001 以及2008 Montrachet!!! 十三個批號的Domaine 以及Maison **Leroy** 其中包括2005 Clos Vougeot 以及1998 Musigny 還有整箱的1962 Echezeaux, Grands Echezeaux 以及La Romanee!!! 香檳包括1970 Dom Perignon Oenotheque, 1985 Krug 1.5升裝以及六支 1997 Salon, 還有2011 Egon Muller Trockenbeerenauslese標準裝和半支裝！感謝這位美食家！



波爾多珠寶盒批號562-725，全部佳釀均為上市時遍購入並完好貯存，我們十分榮幸再次請到這位紳士與我們分享他的頂級珍藏。他收藏葡萄酒已有數十年的歷史，此次他為我們帶來超過160個批號的藍籌波爾多，八個批號的**Haut Brion** 橫跨1999 - 2012，其中包括兩箱2010，還有十一個批號的**Lafite Rothschild** 亮點包括整箱的2009 以及兩箱2010！ 十幾個批號的**Chateau Latour** 包括整箱的1996，2000，2003 以及2005。 七箱**Chateau Margaux** 追溯至1999 以及十三個批號的**Chateau Mouton**，亮點包括一整箱以及一支三升裝的2000年!! 除此之外還有整箱的2005 **Angelus**，2011 **Cheval Blanc** 1.5升裝，2003 **Ducru Beaucaillou**，1989 **Figeac** 1.5升裝，2000 **Grand Puy Lacoste**，1990 **Gruaud Larose** 1.5升裝，2005 **La Mission**，2010 **l' Evangile**，2009 **Leoville Las Cases**，2010 **Lynch Bages**，2003 **Montrose**，2000 **Pavie** 以及1995 **Pichon Lalande**。 天啊!!! “二級”酒還有五個批號的**Carruades** 和十二個批號的**Les Forts de Latour**適合您日常飲用！這批酒全部都是從剛發售時在絕佳的狀態下，被這位尊貴的收藏家所購買！

最後還有三批特色窖藏，**源源不斷的Bizot以及更多耀眼的DRC**！這位美國藏家四十年前從加州佳釀開始，這次為我們帶來大量的DRC珍品，**批號245-257**。當他開始愛上勃艮第特級莊后，他從1986年開始，每年一上市便購買兩箱DRC，還有罕見的DRC套裝1996，1997，1998，1999 以及2002!!!!!! 特級莊應有盡有，包括2002 **La Tache** 和 **Romanee Conti** 以及2003 **Romanee Conti** 和 **Montrachet**。DRC佳釀還有**批號258-267**，出自一位神通廣大的藏家，他在上市時大量購入，這次我們將為您獻上兩箱六支裝2017 **La Tache**，四箱六支裝2018 **La Tache** 以及兩箱三支裝2018 **Montrachet**!! 最後還有**批號417-446**，源源不斷的**Bizot**以及**耀眼的DRC**，均為上市時購入，每一個批號都是亮點！ 十一個年份的**Echezeaux** 橫跨1996 (!) - 2018，還有大量的**Vosne Romanee**，我們十分榮幸為您獻上這批典藏，見證它當之無愧的傳奇地位！

本場拍賣會還有更多亮點無法一一贅述，請在九月二十八號以及二十九號加入我們吧！讓我們一起慶祝拍賣季的迴歸，祝您身體健康，美酒常伴！

酒後吐真言

John Kapon

Acker Merrall & Condit Companies 主席



Dear Client,

We are excited to welcome you back after a summer hiatus to launch our first Hong Kong auction of the Fall season! Due to Golden Week and the holidays in Hong Kong and China, we will have two special evening sessions on **Wednesday, September 28th and Thursday, September 29th**, right on the heels of a very successful September sale in the U.S. where we saw the wine market continue to maintain record highs. Estimated at over HK\$50 Million in sales over more than one thousand lots, the September Hong Kong auction features many standout collections to grab your attention including **The Brilliant Collection of the Jeweler; Amazing DRC and Leroy from a Longstanding Collector; Decades of the Greatest Bordeaux Purchased Upon Release; and a Bonanza of Bizot and More Delightful DRC.**

Our first feature, **lots 447-561** is **the Brilliant Collection of the Jeweler**, which showcases gems from Burgundy including **Rousseau, Vogue, and Dujac**. These vinous gems come to us from a renowned jeweler and meticulous collector who has been featured in our auctions before. His own personal Burgundy journey began more than two decades ago when he spent time in Burgundy learning from a well-known collector and visiting top Domaines. Over one hundred selections are on offer, most purchased upon release, and all stored in professional fine wine storage in HK or the UK since acquisition! Nineteen selections of Armand **Rousseau** are crowned by rare full cases of 1999, 2009 and 2010 Chambertin (two cases of 2010!!) as well as 12 bottles each of 2009 and 2010 Clos de Beze! **Comte de Vogue** hits blackjack with 21 selections created by multi-case parcels of 2005 and 2010 Bonnes Mares in addition to multiple cases of 2010 Musigny in bottle and magnum!! Not to be outdone, **Dujac** comes through with 22 lots including six bottles of the legendary 1990 Bonnes Mares leading the way for 1999 Bonnes Mares, fifteen bottles and two magnums of 2010 Clos de la Roche and full cases of 1999, 2010 and 2012 Clos St. Denis!!! The rollcall of outstanding Red Burgundy continues with nine lots of **Faiveley**, highlighted by more than two cases of 2010 Clos de Beze, and **DRC La Tache**, featuring six bottles of 1990 and 12 bottles of 2010. Yes, please! White Burgundy selections are on offer from **Coche-Dury** and **Ramonet**, and there's even some enticing **Krug** to refresh the palate. While it's usually appointment only to see the Jeweler, we are proud to be able to offer some of his jewels to you here!!



The first session also features **Amazing DRC from a Longstanding Collector** in **lots 348-416**. This collector developed his food and wine tastes while building an extensive restaurant business. He began collecting wines in 1990s and put them all in a climate-controlled, built-in cellar in his home. There are seventy selections on the block, featuring Burgundy, especially DRC and Leroy, with some bigtime Bordeaux, including 1990 **Cheval Blanc**, 1989 **Le Pin**, 1961 **Latour a Pomerol**, and **Petrus** back to 1989! The main act of Burgundy features more than two dozen selections of **Domaine de la Romanee Conti** commencing with a 1997 Assortment Case, five vintages of La Tache back to 1988, and five lots of Romanee Conti itself including the miraculous 1978, 1990 and 1999 vintages, as well as 2001 and 2008 Montrachet!!! A baker's dozen combined of Domaine and Maison **Leroy** fete 2005 Clos Vougeot and 1998 Musigny as well as cases of 1962 Echezeaux, Grands Echezeaux and La Romanee!!! Once again Champagne refreshes with 1970 Dom Perignon Oenotheque, 1985 Krug magnums and a six-pack of 1997 Salon, and 2011 Egon Muller Trockenbeerenauslese in bottle and halves provides a touch of sweetness! A spectacular collection thanks to this longstanding gourmand!



Decades of the Greatest Bordeaux Purchased on Release is showcased in **lots 562-725**, all selections purchased upon release and in pristine condition. We are always delighted to hear from this distinguished gentleman who has extensive connections with the top Chateaux. He has wisely been collecting for many decades, certainly longer than it was legal for me to drink! Our King comes calling with over 160 lots of Blueblood Bordeaux, with pretty much everything is in case quantity and more. There are eight lots of **Haut Brion** from 1999 to 2012 with two cases of 2010, followed by eleven selections of **Lafite Rothschild** highlighted by a case of 2009 and two 2010s! **Chateau Latour** flexes a dozen lots crested by cases of 1996, 2000, 2003 and 2005. Seven cases of **Chateau Margaux** party back to 1999 while there are a baker's dozen of Chateau Mouton highlighted by a case and Jeroboam of the golden 2000!! This splendid selection of First Growths is ably supported by Super Seconds and other notable Chateaux such as cases of 2005 **Angelus**, 2011 **Cheval Blanc** magnums, 2003 **Ducru Beaucaillou**, 1989 **Figeac** magnums, 2000 **Grand Puy Lacoste**, 1990 Gruaud Larose magnums, 2005 **La Mission**, 2010 **l'Evangile**, 2009 **Leoville Las Cases**, 2010 **Lynch Bages**, 2003 **Montrose**, 2000 **Pavie** and 1995 **Pichon Lalande**. Phew!!! "Second" wines get their due with five lots of **Carruades** and a dozen **Les Forts de Latour** providing exceptional everyday drinking! We are honored to present to you decades of the greatest Bordeaux, all purchased upon release and in pristine condition from this longstanding and distinguished collector!!!

Finally, three collections come together to provide a **Bonanza of Bizot and more Delightful DRC**. An American collector who started with California wines forty years ago now brings us **DRC All The Time**, including a baker's dozen in **lots 245-257**. Once he opened his eyes to Grand Cru Burgundy, he started collecting two cases of DRC per year on release starting with the 1986 vintage. We have rarest DRC Assortments from 1996, 1997, 1998, 1999 and 2002, the last vintage they were officially produced!!!! We go from strength to strength with the grandest of Grand Crus, crested by 2002 La Tache and Romanee Conti as well as 2003 Romanee Conti and Montrachet. This amazing string of DRC continues in **lots 258-267** courtesy of a connected collector who buys everything in quantity upon release and is becoming a regular feature in our auctions. This time out we have two six-packs of 2017 La Tache, four six-packs 2018 La Tache and two three-packs of 2018 Montrachet!! Last but not least, in **lots 417-446**, we present a **Big Time Bonanza of Beautiful Bizot** all bought upon release. Every lot is a highlight for this Domaine that is now firmly entrenched as one of the most highly coveted Burgundies, even the Bourgognes! We shine the spotlight on eleven vintages of Echezeaux spanning 1996 (!) to 2018 as well as plethora of Vosne Romanee Crus. We are excited to present these wines with incredible approachability and drinkability even at a young age, and now firmly entrenched with mythical status, and deservedly so!!!

There are many more collections and wines to explore in this electric sale, so join us live online from Hong Kong on **Wednesday September 28th and Thursday September 29th** to launch the Fall auction season in Asia!! Cheers to your health and to great wine!!!

In Vino Veritas,

John Kapon
Chairman, Acker Merrall & Condit Companies